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 »گل های باوارده«
به موقع شکوفه ندادند

چالش تکمیل مراحل فنی فیلم ها و رسیدن به جشنواره

فیلــم ســینمایی »گل هــای 
بــاوارده« ســاخته مهــرداد 
خوشــبخت که قرار بــود روز 
سه شنبه در پردیس سینمایی 
ملت )سالن رسانه ها( به نمایش 
درآید، اما به دلیل طولانی شدن 
مراحل فنی به موقع آماده نشد. 
این در حالی است که وزیر نفت 
هم برای تماشــای این فیلم به 
پردیس ملت آمده بود. »گل های 

باوارده« که با حمایت فارابی و البته وزارت نفت ساخته شده، 
روایت تلاش خودخواسته عده ای از کارکنان شرکت نفت در 
شرایط جنگی است که بدون اینکه ماموریت یا دستوری داشته 
باشند، شخصا تصمیم می گیرند قطعات آکبند تمام انبارهای 
پالایشگاه آبادان را از محاصره شــهر خارج کنند؛ کاری که با 
موفقیت انجام می شــود تا   کارکنانی عادی تبدیل به دلاوران 
قهرمانی شوند که با این جسارت ، تمام پالایشگاه های کشور را 
از تعطیلی نجات می دهند. این فیلم تقدیم شده به ۳۳0شهید 
پالایشــگاه آبادان. به جــز وزیر نفت، تعداد قابــل توجهی از 
کارکنان شــرکت نفت نیز که از آبادان به تهــران آمده بودند 
در پردیس سینمایی ملت حاضر بودند تا در کنار خبرنگاران 
به تماشای این فیلم بنشینند. اما فیلم تنها برای وزیران نفت 
و ارشاد در یکی از سالن های کوچک پردیس ملت روی پرده 
رفت تا کارکنان شرکت نفت در کنار اصحاب رسانه از تماشای 
فیلم بازبمانند. به گزارش ایســنا، تأخیر در تکمیل فیلم های 
حاضر در بخش اصلی جشــنواره از همان ابتدا چالش هایی را 
برای دبیرخانه رقم زد که یکی از شــاخص ترین این چالش ها 
عدم امکان ثبت آرای مردمی با ظرفیت اکران برابر میان فیلم ها 
از روز ابتدایی جشــنواره بود که منجر به تصمیم گیری برای 
حذف این ســیمرغ از ترکیب جوایز شــد اما حالا این چالش 
صورت جدی تری به خودش گرفته و رســیدن فیلم ها به تایم 

مقرر برای اکران، با اماواگرهایی مواجه شده است. 
تأخیر در آماده ســازی »گل های بــاوارده« باعث جایگزینی 
فیلم »اتاقک گلی« به جای آن در ســینماهای مردمی شد. از 
سوی دیگر تهیه کننده فیلم »سینما متروپل« به کارگردانی 
محمدعلی باشــه آهنگر به عنوان دیگر فیلم مهم بنیاد فارابی 
هم در گفت وگویی اعلام کرده است که این فیلم در موعد مقرر 
آماده اکران نمی شــود و احتمال دارد حتی بــرای روز پایانی 
جشــنواره هم به اکران نرســد. »گل های باوارده« قرار است 
امشب ساعت 22 در سالن های اصلی پردیس سینمایی ملت 
)خانه رسانه( به روی پرده برود و نشست پرسش و پاسخ آن نیز 

بعد از فیلم برگزار  شود. 

پلان

استقبال از فجر استانی
مدیر امور استان های جشنواره فیلم فجر روایت می کند

امسال جشــنواره فجر استانی 
از روز 17بهمن کار خود را آغاز 
کرد و تا اینجا نمایش برخی از 
فیلم های جشنواره چهل و یکم 
در استان ها با استقبال خوبی 
مواجه شده است. محمدرضا سوقندی، مدیر امور استان های جشنواره 
فیلم فجر، در گفت وگو با همشــهری، اطلاعاتــی را درباره وضعیت 
نمایش فیلم در استان ها در اختیارمان قرار داده است. سوقندی درباره 
وضعیت نمایش فیلم ها در اســتان ها می گوید: »فجر استانی از روز 
17بهمن یعنی 5روز بعد از افتتاحیه اصلی جشنواره آغاز به کار کرد. ما 
برای استان ها طراحی کردیم که در ۳2مرکز استان و در 72سینما و 
1022نوبت نمایش، در هر استان حداقل 16فیلم از 22فیلم جشنواره 
و هر فیلم حداکثر ۳بار نمایش داده شــود.«  وی در ادامه افزود: »در 
این چند روز وضعیت اســتقبال از فیلم متفاوت بوده است. در استان 
خراسان رضوی، مشهد و استان های فارس و اصفهان استقبال عالی 
اســت؛ تا جایی که ســینماها متقاضی بودند که ســانس ها و حتی 

سینماهای فوق العاده در اختیارشان قرار دادیم.« 

مردم آمدند، جشنواره رونق گرفت
خبرگزاری دولت هم در گزارشــی بــه اســتقبال از نمایش فیلم ها 
 در اســتان ها پرداخته و به تفکیــک از نمایش فیلم ها در اســتان ها

 نوشته است:

  مطابق این گزارش، ۳سالن در قلب چهارباغ به جشنواره اختصاص 
داده شده اســت؛ سالن های سپاهان، فلســطین و ساحل. در سینما 
سپاهان که پردیس ویژه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه بود، استقبال 
خوبی توسط اهالی فرهنگ و هنر رقم خورد. در 2 سینمای ساحل و 
فلسطین نیز شروع برنامه با اجرای ســرود زیبایی در باب مهدویت و 
در ورودی در سینماها به صورت زنده و خیابانی اجرا شد و پس از آن، 

استقبال مردم از سانس 18:۳0 فراتر از انتظار بود.
  مشهد نخســتین کلانشهری اســت که فیلم های جشنواره طی 
روز نخســت نمایش خود در آن به ســانس فوق العاده کشیده شد. 
در روز نخســت نمایش آثار در مشــهدالرضا، فیلم های »در آغوش 
درخت«، »هفت بهارنارنج« و »کت چرمی« در ســینماهای هویزه، 
آفریقا و ویلاژتوریســت روی پرده رفت که با استقبال خوبی همراه 
بود. ۳سینمای ســیمرغ، پارک بازار و برفی مشهد نیز در روز نخست 
جشنواره، نمایش فیلم داشتند که با استقبال نسبی مخاطبان مواجه 

شدند.
  در مازندران با وجود تأخیر در اعلام جدول نهایی اکران ها و کمبود 
زمان برای اطلاع رسانی فیلم ها، اما استقبال خوبی از آثار روز نخست 

صورت گرفت. در مازندران، سینما سپهر، روزانه در ۳سانس به نمایش 
فیلم های جشنواره می پردازد که برای سانس دوم روز نخست، استقبال 

بسیار خوبی از فیلم های جشنواره به عمل آمد.
   در یزد، 2ســینمای تک و جام جم، هر یک روزانه در ۳ سانس به 
نمایش آثار جشنواره همت می گمارند. در روز نخست، 2 فیلم »جنگل 
پرتقال« و »شــماره 10« روی پرده رفت که با استقبال نسبتا خوب 

مخاطبان مواجه شدند.
  مردم شهرکرد برای آغاز جشنواره چهل ویکم افتتاحیه گرفتند و 
طی آن بسیاری از مقامات و مسئولان شهری در پردیس بهمن حاضر 
شدند. در روز نخست، 2 فیلم »جنگل پرتقال« و »شماره 10« نمایش 
داده شد که با استقبال نســبی مخاطبان مواجه شد. در شهرکرد نیز 
زمان چندانی برای تبلیغات جشــنواره فراهم نبود و طبیعتا انتظار 
می رود تا طی روزهای آینده، فرایند اســتقبال از آثار، با رشد بهتری 

همراه باشد.
  زنجانی ها جشنواره امســال را در 2 سینمای روشا و بهمن برگزار 
می کنند. آنها ابتدا مراسم افتتاحیه ای برگزار کردند و سپس 2 فیلم 
»شماره 10 «و »جنگل پرتقال« را روی پرده بردند. در سینما روشا، 
استقبال خوبی صورت گرفت و در سینما بهمن نیز استقبال، نسبی بود.

  همدانی ها، همزمان با مراســم افتتاحیه، فیلم »هفت بهارنارنج« 
را در پردیس سینمایی قدس نمایش دادند که برای این فیلم، سالن 
تقریبا پر بود. این فیلم در سینما فلسطین نیز با استقبال خوبی همراه 
بود. سینما فرهنگ همدان نیز میزبان این دوره از جشنواره است که 

استقبال پرشوری از فیلم »در آغوش درخت« به عمل آمد.
  روز نخست جشــنواره فیلم فجر کردســتان با اکران 2 فیلم »آه 
سرد« و »عطرآلود« در 4 سانس، با استقبال نسبی مخاطبان همراه 
بود. همچنین در این روز، 2 فیلم »یــادگار جنوب« و »بعد از رفتن« 
روی پرده رفت که با استقبال به مراتب بهتری به نسبت 2 فیلم دیگر 

همراه شد.

فرمان عفو محکومان و 
متهمان حوادث اخیر 
ازسوی رهبر انقلاب در اقشار مختلف جامعه بازخوردهای 
مثبتی داشته و آن را می توان جلوه ای از عفو حکیمانه با 
عطوفت پدرانه تعبیر کرد، در همین رابطه، برخی اهالی 
فرهنگ و هنر با اســتقبال از این امــر، از رهبر انقلاب 

قدردانی کردند.

مروج مهربانی 
مهدی عظیمــی میرآبادی، تهیه کننده ســینما درباره 
جریان ســازی عفو رهبری گفت: اقدام اخیر حضرت آقا 
در بخشــش ده ها هزار نفر از افرادي که در اغتشاشات 
اخیر بازداشت شــده بودند بار دیگر نشان داد جمهوری 
اســلامی تا چه حد با مخالفان خود با ســعه صدر رفتار 
می کند. سال ها بود دشمنان انقلاب تبلیغات گسترده ای 
راه انداخته بودند که اگر فردی علیه یکی از مســئولان 
جمهوری اســلامی حرفی بزند بازداشت خواهد شد که 
عفو اخیر بار دیگر ثابت کرد تبلیغات دشــمنان دروغی 
بیش نیســت. وی افزود: در اتفاقات ماه هــای اخیر به 
شکل ناجوانمردانه به صورت مســتقیم به حضرت آقا، 
توهین صورت گرفت. البته مطمئنم برخی از این افراد، 
تحت تأثیر فضای مجازی دست به چنین اقدامی زدند و 
عده ای دیگر مزدور خارجی ها بودند ولی به هر حال رهبر 
معظم انقلاب همچون پدری مهربان که خطای فرزند را 

می بخشد با این افراد رئوفانه رفتار کردند.

ایجاد فرصت گفت وگو 
مهدی قزلی، رئیس خانه شعر و ادبیات به بهانه عفو رهبری 
درباره افراد بازداشت شده در جریان ناآرامی های اخیر نوشت: 
امیدوارم عفو رهبــری مقدمه تعمق عقــلا و ایجاد فرصت 
گفت وگو برای رفع ریشه ای تر برخی مسائل باشد. وی تأکید 
کرد: هر کسی هر جا هست، یک قدم برگردد عقب، هر کسی 
هر جا نشسته است، ۳ نفس عمیق بکشد و بعد تصمیم بگیرد 
یا دست به اقدام بزند. در 4-۳  ماه اخیر خیلی از کارهایی که 
انجام می دادیم، با عجله و با عصبانیت بود، عجله و عصبانیت 
هر دو کار شیطان است. انگار که در این مدت شیطان در میان 
ما بوده است. رســانه ای مثل ایران اینترنشنال و بی بی سی 
سوار بر عجله و عصبانیت ما بوده یا از این سر طیف، نفاثات 
فی العقد، غیرت دینی برخی از جوان ها را از مســیر و بستر 

همین عصبانیت و عدم تحمل تحریک می کردند.

رفعت پدرانه 
کورش زارعی، بازیگر سینما و تلویزیون درباره عفو اخیر 
رهبری گفت: بیانات اخیر حضرت آقا هم در راســتای 

توصیه ذات اقدس الهی است که نشــان از رأفت پدرانه 
دارد. رأفت مقــام معظم رهبری بــرای جامعه فعلی ما 
می تواند یک الگو و سیره رفتاری باشد. این اتفاق اگر رخ 
دهد معتقدم بسیاری از مشکلات جامعه برطرف خواهد 
شد. دبیر جشــنواره تئاتر فجر با بیان اینکه توصیه های 
حضرت آقا را می توان در قالب کارهای نمایشــی تبلیغ 
کرد، گفت: یکی از بهترین راهکارها برای تبلیغ فرامین 
مقام معظم رهبری زبان ســینما و تلویزیون است. اگر 
بتوانیم آموزه های مدنظر رهبر را با زبان نمایش اشــاعه 
دهیم بسیاری از معضلات اجتماعی از بین خواهد رفت 
چون ســخنان حضرت آقا در تمامی شــمول می تواند 

کارکرد داشته باشد.

کام شیرین مردم
ابوالفضل پورعرب، بازیگر سینما و تلویزیون در حاشیه 
جشنواره فیلم فجر از اینکه عفو و تخفیف مجازات جمع 
قابل توجهی از متهمان و محکومان، از سوی رهبر انقلاب 
مورد موافقت قرار گرفته اســت، ابراز خوشحالی کرد و 
گفت: الهی شکر که این اتفاق افتاد؛ اگر آشتی ملی هم 
صورت بگیرد عالی می شــود تا بتوانیم لب های خندان 

مردم را ببینیم.

دعوت به آرامش 
سیدصابر امامی، تهیه کننده فیلم سینمایی »کاپیتان« 
که در روز هفتم جشــنواره اکران شــد، فضای سیاسی 
خاصی که امسال حول جشنواره فیلم فجر وجود داشت را 
متفاوت دانست و درخصوص تأثیر عفو زندانیان در فضای 
هنر و جامعه گفت: حتما عفو زندانیان تأثیرات بزرگی را 

در جامعه و سینما خواهد داشت.
وی تاکید کرد: این عفو پدرانه ای که رهبر انقلاب انجام 
دادند، اثر گذار اســت. فضای عمومی و سیاســی که در 
چند ماه اخیر همه را درگیر کرده بــود و به نوعی اهالی 
سینما هم با آن مواجه بودند، حاشیه هایی بود که هر چه 

زمان گذشت شفاف تر و ذهن همه مرتب تر شد.
دقت همه به واقعیت ها بیشــتر و تناقض ها پیدا شــد. 
به نظرم به سمت آرامش می رویم. امیدوارم این آرامش 

در جامعه ماندگار باشد.

حرکتی در جهت وحدت 
مجید رضا بالا، تهیه کننده فیلم سینمایی »روایت ناتمام 
ســیما« آزادی برخی زندانیان به دستور رهبر انقلاب را 
باعث خرسندی و استقبال اهالی هنر قلمداد کرد و گفت: 
 جامعه این اتفــاق را حرکتی در جهــت وحدت هر چه 
بیشتر می داند. این تهیه کننده  سینما در گفت وگو با صبا، 
این اتفاق را حرکتی هوشــمندانه دانست و تأکید کرد: 
آزادی زندانیان اقدامی حکیمانه و بر مبنای رأفت اسلامی 
بود.  خیلی خوشحال شدم که این اتفاق افتاد. پیش بینی 
می کنم این رویداد به بازگشت برخی از تحریم کنندگان 

جشنواره به فضای هنر کمک کند. 

 عفو حکیمانه
با عطوفت پدرانه 

خارج ازجشنواره

گزارش
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مهتاب محمدی


